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Obnově činnosti Československé (nyní České) obce sokolské, jíž 

uvolnila cestu k plnému společenskému uplatnění sametová 

revoluce, zahájená 17. listopadu roku 1989, předcházela dlouhá, 

čtyřicetiletá odmlka. Způsobil ji stalinský režim tuhé diktatury, 

považující její demokratické a humanitní ideje za nebezpečí pro 

nositele nastolovaných totalitních praktik. Jeho negativní počin 

k Sokolu se stupňoval zejména po XI. všesokolském sletě r. 1948, 

kde drtivá většina účinkujících vyjádřila věrnost odkazu T. G. 

Masaryka a E. Beneše. Proto začal podnikat kroky, aby mu 

odebral původní tvář a ušlechtilé zásady stavěl, postupně 

vymazal z vědomí našich občanů až k úplnému zapomenutí. 

První opatření, zaměřující k tomuto cíli, znamenala účelová 

reorganizace, určená k provedení k 1. 1. r. 1949.  

Likvidovala dosavadní struktury sokolské organizace zrušením 

všech žup, nahrazených krajskými a okresními výbory, 

obsazovanými jen prokádrovanými funkcionáři. 

Těm připadal úkol zničit dosavadní duchovní atmosféry 

v jednotách. 

Tento proces se pochopitelně nevyhnul ani naší hodonínské 

složce, kde 26. února t. r. proběhla ustavující schůze okresního 

výboru, majícího tuto linii prosazovat v podřízených článcích, 

včetně personálních výměn u jejich vedení. 

Tak vlastně zanikla zdejší čilá jednota, čítající 850 členů, patřící k 

nejzvučnějším subjektům ve městě a duším nejen tělo- 
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výchovného, ale i kulturního života. Těšila se hluboké 

vážnosti též vzhledem k záslužným počinům na poli 

sociálním, podpoře většiny veřejně prospěšných akcí a 

v neposlední řadě příkladnou účastí 

v národněosvobozeneckém hnutí i protinacistickém odboji 

za II. světové války. 

28. 1. 1951 převzal naši Jednotu se vším příslušenstvím n. p. 

Československé naftové doly v Hodoníně, což provázelo též 

přejmenování na závodní Jednotu Sokol Nafta Hodonín. Tak 

však už neměla nic společného s dosud uznávanými 

Tyršovými ideovými zásadami, takže značení Sokol zde 

figurovalo formálně. Proběhla rovněž volba nového výboru, 

odkud odešla většina bývalých členů, zastávajících původní 

pojetí Sokola. Ztráty vzniklé při majetkoprávním převodu se 

hmotně ani finančně nedají konkretizovat, tím méně 

dosáhnout alespoň částečné kompenzace. Předávací 

protokoly buď nebyly vyhotoveny nebo uloženy na neznámé 

místo. Nějakou stopu by možná šlo zachytit v materiálech, 

deponovaných údajně ve státním okresním archivu 

v Kunštátě. 

Držitelé budovy i zbytku inventáře se často měnili. Určitou 

dobu k nim náležela T. j. Baník, po níž připadla definitivně  

T. J. Slovan Hodonín. 

Ke konečnému zániku sokolské organizace došlo na základě 

usnesení vlády z 10. a 11. 12. 1952 přenesené direktivně i do 

ÚV. Sokola, podle něhož se Sokol stal podružnou organizací 

v rámci Česko- 
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slovenského svazu tělesné výchovy, s úkolem organizovat 

tělovýchovu na vesnicích.  

Takto probíhající změny připravily naši jednotu i o sportovní 

stadion v Rybářích, přiřčený hodonínské vojenské posádce. 

Tenisové kurty v jeho areálu dostal k obhospodařování tenisový 

odbor Slovan, včetně domku stadioníka, vystěhovaného r. 1950. 

Tehdejší zásahy pokračovaly ještě odstraněním tribuny a baráku 

tzv. Likusáku, sloužícího za šatnu.  

Naše jednota přišla tehdy ještě o své kino Lucerna (pozdější Oko) 

přičemž není dodnes objasněno podle jaké právní normy 

k vyvlastnění došlo, nevyjímajíc zařízení kinosálu s moderními 

sklápěcími židlemi a dokonale vybavenou promítací aparaturou. 

Sokolská myšlenka nezanikla. Udržovala se nadále v duších 

starých věrných činovníků, kteří ji znovu se zanícením začali 

propagovat po příchodu československého jara r. 1968. 

Vystoupili do popředí také v Hodoníně a okolí, kde tento proud 

byl umocněn znovu ožívajícím duchem rodiště prvního 

československého prezidenta bratra T. G. Masaryka. 

V květnu onoho historického roku došlo zde, k ustanovení 

přípravného výboru T. j. Sokol, vysílajícího neprodleně delegací 

na památný sjezd Sokolstva na Žofíně v Praze, kam se oproti 

původně předpokládanému počtu 250 shromáždilo na 3000 

účastníků. Všichni jednotně přijali usnesení, že zastavení činnosti 

Československé obce sokolské bylo aktem neoprávněným, 

provázené žádostí adresovanou ministerstvu vnitra o jeho 

anulování.  
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Přestože s ní hodonínský přípravný výbor ČOS vyslovil plný 

souhlas, nastaly tu rušné diskuse, má-li jít o instituci zcela 

samostatnou nebo útvar ČSTV. Polemiky kulminovaly na sjezdu 

okresního výboru ČSTV v Radějově 7. a 8. 6. t. r., na němž nakonec 

převládala druhá z uvedených variant. Zmíněný problém se stal 

znovu předmětem vážných debat na setkání bývalých 

představitelů, cvičitelů i některých žáků Slovácké župy sokolské 

11. 8. t. r. v divadelním sále hodonínské sokolovny. Jednání 

proběhlo za přítomnosti zástupce přípravného výboru ČOS z Prahy 

a řízen sestrami Věrou Vavrysovou, Boženou Smolíkovou a 

bratrem prof. Františkem Šlancarem z Němčiček na Břeclavsku. 

Z někdejších předních funkcionářů hodonínské sokolské jednoty 

byli účastni dále bratři Josef Václavovič, Josef Novotný a Vladimír 

Niklíček. 

V jednotlivých vystoupeních se na budoucnost kříšeného sokola 

projevily názorové diference, což zabránilo zformulování 

oficiálního stanoviska celého fóra. Celá záležitost byla dotažena až 

po odznění prvních nárazů okupace naší vlasti armádami pěti 

států Varšavské smlouvy, provedené 21. 8. t. r. Dálo se tak už v 

ovzduší odbourávání výsledků obrodního procesu pod 

zahraničním vojenským nátlakem. V úvahu již nepřicházela ani 

nějaká federativní úprava organizace naší tělovýchovy, takže lze 

považovat za úspěch i skutečnost, že existence Sokola se tu 

prosadila alespoň v rovině odboru ČSTV, pečujícího o pěstování 

základní tělesné výchovy.  
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V Hodoníně měl Sokol své zástupce ve výboru Slovanu, a to 

dokonce v paritním poměru 6 ku šesti. 

V l. 1968–1969 se věnoval též vzdělavatelské činnosti, 

provozované kolektivem, složeným z bývalých členů zdejší 

jednoty, vedeným bratry Josefem Novotným a Vladimírem 

Niklíčkem. 

Uspořádal několik přednášek cvičencům z řad mládeže ze 

základních škol na téma Tyršův a Fůgnerův odkaz i jejich zásady 

tělesné výchovy. Zmíněný tým se je snažil prezentovat širší 

veřejnosti prostřednictvím dokumentace umísťované ve 

vývěsných skříňkách, nacházejících se vedle hlavního vchodu do 

sokolovny. 

Vlivem stále sílícího „normalizačního“ úsilí musel své práce r. 

1970 zanechat a všechno se postupně vrátilo do “normálních“ 

kolejí. 

Ani to však sokolské ideje neumrtvilo. 
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br. Ing. Jan Mucha – odbor výstavby 
-“- Ladislav Kolařík - člen 
-“- Ladislav Kratochvíl – člen 
ses. Bohuslava Řezáčová - členka 
-“-  prof. Zdena Štefanová - kontrolní a revizní komise 
br. Jan Grones 
Začínal pracovat ve složitých podmínkách bez vlastního 

objektu i tělocvičných pomůcek a se sníženou členskou 

základnou. Mladší generace, která už neměla příležitost se v 

Sokole seberealizovat, musela být pro angažovanost v jeho 

řadách teprve získávána. Z toho důvodu označilo plénum 

zmíněného shromáždění za priority rychlé získávání co 

největšího počtu členů a úsilí o navrácení odňatého 

movitého i nemovitého majetku zpět do vlastnictví 

obnovené T.j.  Sokol, což vzhledem k postupu při 

vyvlastňování naráželo na velká úskalí.   

V první fázi vyplynuly výboru zdejší znovuzrozené sokolské 

jednoty čtyři hlavní úkoly: 

1) Požádat ústřední vedení ČOS, aby podalo písemnou 
žádost MěNV v Hodoníně o zaregistrování do evidence 
dobrovolných tělovýchovných organizací. Vyřízením byl 
pověřen br. starosta Havelka 
2) Zajistit pronájem prozatímních tělocvičných prostor ve 
školách, k čemuž pověřen br. Miroslav Čermák. (Sokolovna 
nacházející ve stavu GO byla t.č. k používání nezpůsobilá.) 
3) Opatřit provizorní místnost pro kancelář výboru, což bylo 
svěřeno br. Havelkovi. 
4) Obrátit se na okresní spořitelnu 

  

V první fázi vyplynuly výboru zdejší znovuzrozené 

sokolské jednoty čtyři hlavní úkoly: 

1) Požádat ústřední vedení ČOS, aby 

podalo písemnou žádost MěNV v 
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ve věci zřízení IČO, což připadlo hospodáři br. Čermákovi.  

Na základě závěrečného usnesení došlo k navázání 

kontaktu a spolupráce s T.j. Slovan, od níž byla převzata 

Sokolovna i s finančními prostředky, vyčleněnými na 

výstavbu. Podrobnější informace o tomto kroku obsahují 

protokoly a hospodářská smlouva uložená v písemných 

materiálech speciálně zřízené stavební komise, zařazených 

v korespondenci hodonínské jednotky. Té pak vyvstala 

úloha urychleně najít odborně zdatný stavební dozor. 

Zasloužil se o to zkušený profesionální pracovník v odvětví 

stavebnictví Ing. Josef Zigo, jenž se tuto náročnou roli 

uvolil zastávat. Z jejího titulu se stal současně členem 

stavební komise.  

Uznání práva jednoty na vrácení majetku 
Představenstvo naší sokolské jednoty dospělo s T. j. Slovan 
k dohodě uzavřené písemně 25. 7. 1991 vyjadřující souhlas 
s restitucí někdejšího sokolského majetku obnovené 
jednotě Sokol, pokud se zachoval a neztratil. Její přesné 
znění je zahrnuto v korespondenci hodonínské sokolské 
jednotky.  
Rozpory a změny ve výboru 
Mezi novým investorem a dodavatelem však vyvstalo 
zanedlouho nedorozumění vedoucí ke sporům, které 
uspíšily rezignaci br. starosty Havelky zvažujícího o ní i se 
zřetelem ke svému zhoršujícímu se  zdravotnímu stavu. 
Spolu s ním br.  Ing. Josef Zigo vykonával stavební dozor. 
Zastupováním starosty byl do nejbližší členské schůze 
pověřen br. Miloš Plaček.  
 



 

Strana -9- 

V působnosti ale neustala tříčlenná stavební komise, jíž 

tvořili bratři Čermák, Havelka a Kopeček.  

Registrace Tj. Sokol Hodonín v ČOS 
22. 5. 1991 se sokolské jednotě v Hodoníně dostalo 
právního potvrzení existence zanesením do evidence 
ústředí ČOS, pod registračním číslem 3706 3405. 
 
Přes důsledky dlouholeté výluky Sokola z veřejného života  

i soudobou absenci prezentace sokolské aktivity v mediích, 

doznala jeho členská základna obecně i v naší jednotě  

a župě citelný vzestup. Konkrétně hodonínská složka 

vykazovala k 30. 9. 1992 247 členů, z toho 68 mužů, 100 žen, 

37 žáků a 42 žaček. Rozvoj zaznamenaly, také oddíly 

sportovní, jmenovitě atletický, tenisový, stolního tenisu, 

kulturistiky, karate. Pozadu nezůstávala ani základní tělesná 

výchova provozovaná ženami už od roku 1990 v provizorně 

používaných tělocvičnách obchodní akademie a Základní 

školy Bohuslava Martinů v Bažantnici pod vedením sester 

Jiřiny Juráskové, Bohuslavy Řezáčové a prof. Jaroslavy 

Kinclové. Brzy se ustavil rovněž menší oddíl mužů  

s cvičitelem br. Jaroslavem Novákem.  

GO sokolovny 
Po návratu sokolovny do správy hodonínské sokolské 
jednoty pokračovala generální oprava její budovy 
v intencích původního projektu, zpracovaného ve smyslu 
smlouvy, uzavřené mezi stavebním podnikem BS Hodonín 
a Slovanem Hodonín. Dohled nad postupem prací převzal 
od Ing. Ziga Ing. Vaněk podávající o něm pravidelné 
reference na schůzi výboru. 
 



 

Strana -10- 

Bratři Jandásek a Opršál kromě toho konali pravidelně 

kontroly přímo na staveništi.  

Mezi investorem a dodavatelem však nastaly neshody kvůli 

nekvalitně odvedené práci a neodpovídající fakturaci, což se 

nakonec vyhrotilo v změnu dodavatelské firmy, jíž se na 

základě smlouvy z 30. 9. 1992 stalo družstvo Romstav 

Dubňany. I ono, až na menší korektury, respektovalo 

dosavadní projekt. Vodítkem mu byl navíc popis 

nedokončeného díla, provázený inventárním seznamem 

materiálu vyhotoveným za účasti Ing. Vaňka. Úkoly spojené 

s připojením sokolovny na městskou kanalizaci provedlo 

perfektně podkopem pod silnici do hlavního kanálu.  

Finanční zabezpečování akce 
V zájmu pomoci finančnímu zabezpečování akce uvažoval 
výbor o pronájmu upraveného přízemí a suterénu 
sokolovny. Další zdroj příjmů se hledal cestou získávání 
sponzorů z řad sokolských sympatizantů.  
Členové výboru byli k opatřování takových mecenášů zvlášť 

vyzváni, se slibem odměny 10 % z poskytnuté částky.  

Prozatimní tělocvičně prostory kapacitně přestaly stačit 

rostoucímu počtu cvičenců, což vyvolalo tlak na urychlené 

zprovoznění cvičebních ploch v sokolovně i za cenu odkladu 

realizace jiných prací v budově. Řešení hrozil vážně 

zkomplikovat požadavky T.j. Slovan, nárokující si vydání 

movitého majetku ze stavby. Výbor Sokola jej však po 

prověření kategoricky odmítl s odůvodněním, že ze 

sokolovny přichází v úvahu vracení jen těch věcí, které  
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nejsou pro T.j. Sokol nepostradatelné. Naopak prohlašoval, 

že bude požadovat sokolské cvičební pomůcky, nacházející 

se mimo sokolské prostory, zejména takové, které se v 

případě nezbytnosti musí nakupovat.  

Ekonomická situace Sokola zůstávala stále nepříznivá, 
pročež br. Růžička se na základě (-) domluvy ve výboru 
obrátil na ústředí ČOS ve věci udělení dotace ještě v roce 
1992. Vývoj v tomto směru problematizoval též Romstav, 
vymáhající si poukázání další zálohy na pokračování 
stavebních prací. Nebylo mu vyhověno, jelikož nedodal 
(výši) vyúčtování první zálohy a neodvedl ani plánované 
úkony, k jejichž krytí byla poskytnuta. Vztahy se vyostřily 
natolik, že výbor dle svého rozhodnutí z 12. 5. 1993 sáhl 
opět ke změně dodavatelské firmy. Svazek s Romstavem 
zrušil k 1. 6. t.r. a převedl jej na podnik Rekos, v této akci 
dosud figurující v postavení subdodavatele. V hospodářské 
smlouvě s ním si vymínil, že bude preferováno dohotovení 
tělocvičny, aby po prázdninách byla již způsobilá k použití. 
Elektroinstalace zůstala nadále v rukou firmy Elektro-
Podrazil. Zrychlení tempa generální opravy napomohl 
připravený harmonogram prací, důsledně sledovaný a 
dodržovaný. Zbývalo ještě zadat topenářské práce a zařídit 
vše potřebné ke kolaudaci tělocvičny. O její vyčištění a 
úklid se postarala dobrovolná brigáda z řad členstva, spolu 
se svozem nářadí z prozatímních úložných prostor.  
 
Přijetí sokolníka 
Dozrál rovněž čas k přijetí Sokolníka, jímž se od 1. 9. 1993 
stal pan Heleší, za hrubý plat 
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4 500 Kč měsíčně. Pracovní doba mu byla vymezena od 8 do 

16 hodin, s povinnou kontrolou uzamykání celé budovy 

před odchodem. Na zajištění bytu zatím nereflektoval. 

Řízení jeho působnosti dáno do kompetence br. starosty  

a místostarosty, přičemž druhému z nich připadl úkol ho 

přímo usměrňovat a v první instanci řešit veškeré požadavky 

jak jednoty vůči němu, tak opačně.  

Kolaudace a zprovoznění tělocvičny 
Prohlídku provozní způsobilosti opravené tělocvičny výbor 
jednoty uskutečnil v červenci r. 1993 v čele s novým 
starostou br. Vojtěchem Kopečkem. Shledána ve stavu 
umožňujícím brzké zahájení cvičebních hodin. Vzápětí 
došlo, jakoby symbolicky, oprávnění, že navrácení objektu 
sokolovny T. j. Sokol je geodeticky zaznamenáno a 
potvrzeno. Tělocvična začala být používána k svému účelu 
od 4. září téhož roku, a to oddílem starších žákyň, 
věnujícím se studiu skladeb pro blížící se XII. všesokolský 
slet. Cvičitelský sbor ovšem vyvíjel maximální úsilí o získání 
co největšího počtu cvičenců, takže její prostory byly brzy 
dostatečně obsazeny.  
Zasedání výboru opět přenesena do sokolovny 
10. 11. 1993 se po 44 letech konala v interieru sokolovny 
opět schůze výboru jednoty a sluší se i cestou 
kronikářského zápisu vzdát srdečné díky všem, kdo se o to 
zasloužili.  
Kroky k urychlení úpravy dalších částí sokolovny 
K 10. 11. t .r. uzavřel výbor naší sokolské jednoty smlouvy se 

sponzorem - podnikem INA v Hodoníně na dohotovení 

úpravy vestibulu s přilehlými místnostmi, pronajatými po 

dohotovení opravy k provozování 
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obchodní činnosti za 259.630 Kč ročně. Pamětní deska 
sokolským obětem nacistické hrůzovlády zde visící sejmuta 
a r. 1997 instalována zdi jeviště v bývalém divadelním sále. 
Stavební práce plánované na rok 1993 se uskutečňovaly ve 
stanovených lhůtách, dodavatelé museli v určeném čase 
odstranit nalezené závady a bezpodmínečně dokončit 
fakturované úkony. Další fáze adaptací probíhala bez 
překážek, na základě nových hospodářských smluv v r. 
1994. Br. Ing. Daněk přerušil svůj výkon stavebního dozoru 
se závazkem, že se bude nadále zúčastňovat konzultací 
problematiky GO sokolovny ve stavební komisi.  
Vztahy s T.j. Slovan v souvislosti se společným používáním 
tělocvičny 
Kapacita sokolské tělocvičny už nestačila, ani k službám 
všem sokolským oddílům, (z nichž vícero bylo odkázáno na 
placené zapůjčování školních tělocvičen), z čehož se jevilo 
východisko jedině urychleným dokončením rekonstrukce 
dalších prostor, což vyžadovalo opatření dalších finančních 
prostředků a hledání cesty k maximálnímu snížení nákladů 
na realizaci zbývajících úprav v objektu. Proto bylo 
přikročeno k jednání s panem Klučovským, uchazečem  
o pronájem suterénu a přední části budovy, ochotným 
silami vlastního podniku nabízené plochy přizpůsobit 
podnikatelským účelům.  
Popisovaná svízelná situace vzbudila nervozitu T.j. Slovan, 
kritizující nedodržování smlouvy o společném používání 
tělocvičny v sokolovně, uzavřené s prvním výborem. 
Musela však uznat objektivní příčiny daného stavu.  
Žádost o dotaci z ústředí ČOS 
V březnu roku 1994 řešilo ústředí ČOS žádost zdejší sokolské 

jednoty o dotaci na GO hodonínské sokolovny. Přestože ji 
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bylo ochotno poskytnout ve výši kalkulovaných výdajů, v 

hodnotě 1,2 milionů Kč, mohlo zatím přislíbit přísun pouze 

700 000 Kč, pročež bratři Kopeček a Dohnálek navštívili jeho 

investiční oddělení, aby dosáhli přidělení větší částky. Od 

příslušné referentky sestry Šlitrové se dověděli, že dotace 

mohou být poukazovány jen postupně, v průběhu roku, a to 

v míře dané momentálními možnosti.  

Vrátili se rovněž s pokynem nezahajovat žádné stavební 

práce, pokud jednota nebude přímo disponovat s penězi k 

uhrazení jejich plateb. Bratr Bílek sestavil jako podklad k 

dalším jednáním rozpočet na rekonstrukci velkého 

(bývalého divadelního) sálu, představující nejurgentnější 

záležitost. Druhou, zvlášť naléhavou otázku, opravu 

poškozeného chodníku před budovou, řešil výbor intervencí 

u Městského úřadu, který si ji vzal za své a nechal na vlastní 

náklad provést do 30. 3. 1994.     

Stavební komise shledala v některých případech nekvalitně 

provedenou práci, aniž však mohla cokoli reklamovat nebo 

dosáhnout postihu viníků. Některé firmy totiž zanikly bez 

právního nástupce, takže nezůstal nikdo, po kom by bylo 

možno žádat nápravu. Nicméně i při všech úskalích se práce 

nezastavily a v listopadu r. 1994 se po závěrečném 

dvouměsíčním kladení parket nacházel také velký sál 

připraven k plnění svého tělovýchovného poslání. Úklid, 

lajnování i leštění se uskutečnilo opět svépomocí obětavých 

sester a bratří. 
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Ve chvíli jeho uvádění do provozu chyběla ještě montáž 

obložení radiátorů v obou tělocvičnách jako preventivní 

opatření proti úrazu a kompletní vybavení nezbytným 

cvičebním nářadím, doplňovaným postupně podle 

finančních předpokladů. 
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GO sokolovny 
V roce 2001 generální oprava sokolovny pokračovala a byla 

zaměřena na dostavbu III. podlaží. Provedení příslušných 

úkonů dostala zadáno firma Bass, vyvstaly však problémy 

finančního charakteru, nutící jednotu požádat o vyhovění s 

úhradou až do zajištění peněžních prostředků. Spořitelna 

odkládala poskytnutí úvěru.  

Pronájem těchto ploch si nárokuje T.j. Slovan, podle 

jednostranné smlouvy z r. 1991, za režijní náklady, světlo a 

otop. Takové řešení se jeví nevýhodně, takže definitivní 

závěr se doporučuje odsunout na 5 let.  

Zřízení nové tělocvičny 
Dále se plánuje zřízení třetí tělocvičny, probouráním příček 

mezi jevištěm a šatnou č. 2 s posilovnou.  

Klub veslařů – stavba likusáku 
Výbor naší jednoty vyslovil souhlas se stavbou likusáku pro 

loděnici, povolenou Klubu veslařů. Jeho členové ji uskuteční 

vlastními silami a vůči Sokolu budou u smluvně vymezeném 

nájemním vztahu.  

Majetkoprávní záležitosti 
Otázka vlastnictví bývalého objektu kina Lucerny 

(pozdějšího Oka) byla uza- 
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vřena. Přestože v minulosti byl sokolské jednotě odejmut 

neprávem, nedojde k restituci. V kompenzaci vzniklé újmy 

však obdržela od Městského úřadu 1 150 000 Kč. Vyskytující 

se označení za dotací je mylně.  

Prodej někdejšího domu užívaného stadioníkem Dubšíkem 

se neuskutečnil z důvodů zahájení jednání s jiným 

žadatelem.  

Úsilí o navrácení stadionu do sokolských rukou dospělo k 

úspěšnému závěru, že připadne bezúplatným převodem T.j. 

Sokol, která jej vybudovala a r. 1949 ztratila. Dosavadnímu 

držiteli - armádě zůstane ponechána možnost využívání 

podle potřeby po dobu existence posádky v našem městě. 

K dotažení této záležitosti do zdárného konce přispěli 

ministr zemědělství br. Ing. Fencl a poslanec br. Ing. Korbel.  

Valná hromada 
18. 4. proběhla valná hromada s obvyklým programem ve 

velké tělocvičně sokolovny. To jest zprávou o činnosti 

jednoty za rok 2000, zprávou o hospodaření, revizní zprávou 

a diskuzí, kde jako vždy za- 
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zněla také informace, o dění na úseku kulturně - 

vzdělavatelskému. Konala se rovněž volba výboru ve složení: 

Mgr. Kamil Vinklárek, Karel Gromus, Ludmila Hrnčířová, 

Radomil Janošek, Jiřina Jurásková, Vojtěch Kopeček, Emil 

Lukeštík, Jaroslav Míšek, Ing. Emanuel Novák, Marta 

Panáčková, František Skulínek, Igor Varga, Vilímková Dana, 

Ján Lahvička a Mgr. Miloš Hynek.  

Revizní komise ve složení: Alena Řeháková, Zdena Slavíková 

a prof. Zdena Štefanová.  

Rozvoj sportovních oddílů 
Jednota podnikala kroky k reaktivizaci a ustavování nových 

sportovních oddílů.  

Obnovila funkci turistického oddílu, pod vedením sestry 

Zrůnkové, za pomoci sestry Slavíkové. Výkony povýšil odbor 

tenisový, zapojující se od příští sezony do soutěže.  

Oddíl Florbalu získal 3. místo v turnaji. 24. a 25. 11. se v 

tělocvičně sokolovny v téže disciplíně konal druhý turnaj, z 

jehož výtěžku byl poskytnut příspěvek na opravu zimního 

stadionu, znovu uvolněného k službě svému původnímu 

poslání.  

Pozornost byla věnována rovněž odboru gymnastek, jemuž 

z vlastních fondů jedno- 
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ta přispěla částkou 300 Kč.  

Na doporučení br. Lahvičky se uvažuje o založení odboru 

sportovního oddílu. Provozoval se rovněž volejbal, v němž 

vodácký oddíl uspořádal vánoční turnaj. Volejbalový oddíl 

obdržel sponzorský dar od pana Dadáka ve výši 7000 Kč a 

od jednoty dotaci 3000 Kč.  

Letní tábor 
Činnost naší sokolské jednoty vyplňovala též organizace 

letního tábora na katastru města Ždánice, a to v měsíci 

červenci pro žáky florbalu a aerobiku, v délce 10 dní.  

Veřejná vystoupení 
Hojně se angažovala v akci Běh Terryho Foxe, představující 

humanitární podnik na pomoc boji proti rakovině. 

Účinkovalo v něm 242 Sokolů, v příspěvcích vybráno 7 242 

Kč. Konala se 22. 9. se startem na stadioně.  

4. 10. participovala na velké tělovýchovně akci Gala 

superšou na Masarykově náměstí.  

Prezentovala se čtyřmi čísly, obsahujícími vystoupení z 

oblasti základní tělesné výchovy a sportovních oddílů.  

24. 11. se v sále Domu kultury EHO konala sokolská 

Akademie u příležitosti 80. výročí vzniku Sokolské župy 

Slovácké s 
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tělovýchovným i kulturním programem. 

Vedle oslavy významného jubilea znamenala důležitou 

událost v souvislosti s obnovenými kontakty s vídeňskými 

jednotami, sahajícími svými kořeny do 90. let 19. století.  

V současnosti jde konkrétně o srdečnou spolupráci  

s jednotou Vídeň III. IX. Havlíček, jejíž členové nás už poctili 

návštěvou župního sletu 29. 5. 2000 a krátce před ním tady 

přihlíželi nácviku na XIII. všesokolský slet.  

Delegaci neopomenuli vyslat ani na tuto akademii.  

Recipročně 9. 12. zavítalo na oslavy 100. výročí jednoty 

Havlíček 23 našich cvičenců do Vídně, z nichž se zvlášť 

výrazně prezentovali muži - Chlapáci sletovou skladbou, jíž 

si aplaudující publikum vynutilo opakovat.  

Nezaostávala ani kulturně - vzdělávací sféra. Přikročilo se  

k zpracovávání kroniky, a to formou souhrnného zápisu 

období od roku 1948 –69 a 1989-1993.  

Vzdělavatel pokračoval ve formě desetiminutových výkladů 

pro žactvo, tentokrát oddíl starších žákyň. Vzhledem k 60. 

výročí zastavení působnosti Sokola nacisty a razii vůči jeho 

činovníkům v říjnu roku 1941, 

 


